
 

 

 
Nyhedsbrev nr. 2, 2023   
 

 

Så er det igen blevet december, 2. søndag i advent er allerede ”overstået” 

og VGF’s årlige generalforsamling er blevet afholdt sidst i november måned.  

Generalforsamlingen blev som vanligt afholdt på Vorbasse Kro med et ”pænt” fremmøde, selvom vi gerne 

så mange flere. Jeroens beretning var fyldig og informativ (referat fra generalforsamlingen kan ses på 

vorbasse.dk) og Karsten gennemgik regnskabet, som udviste et overskud på ca. 435.000 kr. EFTER at der er 

overført 1 mio. kroner til Vorbasse Fonden (også regnskabet kan ses på vorbasse.dk). Overordnet set havde 

vi et perfekt marked i år, super markedsvejr (med et par byger), der var masser af gæster, trafikken gled fint 

og beredskabet havde ikke meget at lave, dog var der lige en enkelt bod, som måtte lukkes pga. salg af 

forbudte varer og en forlystelse i Tivoli, som blev lukket ned pga. at gæsterne kunne komme til skade. Den 

store udfordring kom søndag, da der skulle ryddes op, i form af dagsregn i stride strømme – det var IKKE 

sjovt.  

De to bestyrelsesmedlemmer, som var på valg i år, Karsten og Carsten, fik begge genvalg og ved 

konstitueringen efter generalforsamlingen var der ingen ændringer, så Jeroen er stadig formand, Lars er 

næstformand, Karsten er kasserer (og formand for Vorbasse Fonden) og øvrige bestyrelsesmedlemmer er 

Ove, Henrik, Carsten og Peter. Malene er eneste suppleant indtil videre.  

Vi har i løbet af året arbejdet meget med §3 problematikken, også sammen med/mod Billund Kommune – 

og det gør vi faktisk stadig – og det sidste nye i sagen er, at vi i VGF har ønsket en tredje gennemgang af 

markedspladsen for at se, om arealet skulle være vokset ud af §3 jord, som det kan gøre lige såvel som et 

areal kan vokse ind i §3 jord. Skulle dette ikke være tilfældet, beder vi om en afgørelse fra Billund Kommune 

på, om arealet er at betragte som §3 jord, og går denne afgørelse ikke vores vej, anker vi afgørelsen i Natur- 

og Miljøstyrelsen. Bliver VGF også nedstemt i styrelsen, er sidste udvej domstolene. Ifølge VGF’s vedtægter 

skal bestyrelsen arbejde på at fremtidssikre Vorbasse Marked. En stempling af Markedspladsen som 

paragraf 3 jord er uforenelig med sådan en fremtidssikring i bestyrelsens øjne. På generalforsamlingen 

tilkendegav vores lokale foreninger, at de er helt på linje med VGF i vores opfattelse af sagen.  

Vores seneste udfordring hedder vintertjeneste. Som det er de fleste bekendt, betaler VGF for snerydning 

af fortovene i Vorbasse by, men vores ”normale” samarbejdspartner gik for nylig konkurs og vi har endnu 

ikke en endelig kontrakt forhandlet på plads med den nye samarbejdspartner. Så vi beklager, at vi ikke har 

kunnet leve op til den lovede rydning ifm. snefald omkring den 6.-7. december, men vi er i dialog med vores 

samarbejdspartner og vi gør alt, hvad vi kan for at bringe aftalen på plads snarest.  

Vi vil også lige nævne her, at datoen for markedsfesten fremover er fastlagt til 1. lørdag i september måned. 

Vi har forsøgt at finde en dato, hvor der ikke er andre større arrangementer i nærheden og vi beklager 

overfor de, der evt. ikke kan deltage i festen pga. andre faste aftaler/traditioner lige netop den lørdag.  

Til slut vil vi ønske alle i 6623-området en rigtig glædelig jul og et godt nytår – og ses vi ikke før, så ses vi til 

Vorbasse Marked 2024.  

Med venlig hilsen 

Bestyrelsen i VGF      


